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Svar på medborgarförslag nr 27/2022 - 
Miljövänligare och mer ekonomisk 
sophämtning 

Sammanfattning 
I ett medborgarförslag som inkommit till Kommunen föreslås att införa 
möjlighet att välja hämtning av restavfall färre gånger eller vid behov. Vid 
framtagandet av nytt insamlingssystem för fastighetsnära insamling av 
förpackningar integrerat med mat och restavfall kommer Roslagsvatten se över 
abonnemangsformer med olika hämtningsfrekvenser och kärlstorlekar för 
kunder som genererar mindre mängder avfall.  

 

Beslutsförslag 
Kommunstyrelsens tekniska utskott föreslår Kommunstyrelsen 
föreslå Kommunfullmäktige besluta 
Anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till den översyn av 
abonnemangsformer som görs, inför framtagandet av nytt insamlingssystem 
som ska införas senast den 1 januari 2027.  

Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit till Kommunfullmäktige, den 6 oktober 
2022, där det föreslås att införa möjlighet att välja hämtning av restavfall färre 
gånger eller vid behov. Medborgarförslaget har remitterats till 
Kommunstyrelsen som haft att samråda med Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
och Roslagsvatten AB. Kommunfullmäktige ska fatta slutligt svarsbeslut på 
medborgarförslaget. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden svarar utifrån deras tillsynsansvar, att 
hushållens avfallshantering inte orsakar olägenheter för människor och miljön 
enligt miljöbalken. Miljö- och hälsoskyddsnämnden berör inte sakfrågan men 
gör ändå bedömningen att liten mängd restavfall tyder på en god utsortering av 
både matavfall och förpackningar. 

Roslagsvatten har svarat enligt följande: 
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”Hushåll som sorterar sitt avfall rätt får väldigt lite restavfall och klarar sig med 
färre tömningar. Vi ser att det är allt fler hushåll som lämnar allt mindre 
restavfall i sina kärl och arbetar därför för att hitta nya lösningar och tjänster 
som går i linje med det.  

Just nu är vi inne i en intensiv period med att titta på nya insamlingssystem 
med fastighetsnära insamling av förpackningar integrerat med insamlingen av 
mat och restavfall. I framtagandet av nytt insamlingssystem kommer vi titta 
bland annat på abonnemangsformer med olika hämtfrekvens och kärlstorlekar 
för kunder som genererar mindre mängder avfall. Då det inte är klart med 
vilket insamlingssystem det blir kan vi inte säga mer i dagsläget. 

Vi planerar inte införa några nya tjänster för hämtning av mat- och restavfall i 
vårt tjänsteutbud innan det nya insamlingssystemet kommer i gång då alla våra 
resurser har fokus på detta”. 

Förvaltningens slutsatser 
Roslagsvatten planerar att se över abonnemangsformer och hämtnings-
frekvenser inför planeringen av nytt fastighetsnära insamlingssystem, som ska 
vara infört senast den 1 januari 2027. Roslagsvatten har inte möjlighet att i 
nuläget se över sitt tjänsteutbud, utan hänvisar till ett kommande nytt 
fastighetsnära tjänsteutbud. 

Förvaltningen anser att medborgarförslaget kan besvaras med vad som ovan 
angivits. 

Tidigare beredning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2024-02-20, §2:10 

Bilagor 
1. Samrådssvar från Roslagsvatten, 2024-05-07 

2. Protokollsutdrag Miljö- och hälsoskyddsnämnden § 2:10, 2024-02-20  

3. Beslutsförslag till Kommunfullmäktige, 2022-11-09 

4. Protokollsutdrag Kommunfullmäktige KF § 7:13, 2022-11-21 

5. Medborgarförslag 27 2022 – Miljövänligare och mer ekonomisk 
sophämtning, 2022-10-06 
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Charlotta Sangregorio                                 Per-Olof Kroon 

Samhällsbyggnadsdirektör  Bitr. Samhällsbyggnadsdirektör 

   

   

   

   

   

   

Skickas till 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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